
Zápis z 1. zasedání zastupitelstva  
obce Dolní Tošanovice konaného dne 29. 11. 2010  

 
                       _________________________________ * * * ________________________________ 
 
Přítomni členové ZO: Mgr. Honzáková, P. Blabla,  A. Škuta, V. Pohludka, X. Starobová, E. 
Bartečková, E. Grygarová, I. Stříž, M. Gongolová - později 
 

Zaměstnanci OÚ: Ing. A. Schebestová 
 
Hosté: Anežka Ptáková 
 

Zasedání zastupitelstva zahájil starosta obce v 17:05 hod.  
 

Návrhová komise: V. Pohludka, E. Bartečková 
 

Ověřovatelé zápisu: X. Starobová, E. Grygarová 
 

Zapisovatelka: Ing. A. Schebestová 
 
                                                                                                           Hlasování: všech 8 přítomných pro 
 
P r o g r a m : 
 

1) Úvod, volba ověřovatelů zápisu a návrhové komise  
2) Kontrola zápisu a usnesení z minulého zasedání  
3) Volba předsedy kontrolního výboru, členů finančního a kontrolního výboru 
4) Stanovení odměn členům zastupitelstva obce 
5) Dotace 
6) Žádosti:  

a. Žádost o uzavření smlouvy o uzavření budoucí smlouvy o zřízení věcného 
břemene a o právu stavby 

b. Žádost o osvobození od poplatků za odpady 
c. Žádost Římskokatolické farnosti Dobratice o finanční příspěvek na opravu 

kostela sv. Filipa a Jakuba  
d. Žádost o vydání stanoviska k rozšíření bioplynové stanice 
e. Žádost o udělení souhlasu s užitím znaku města 
f. Žádost o obecní příspěvek na opravu farního kostela sv. Jakuba v roce 2011 

7) Zápis z kontroly hospodaření Sdružení obcí povodí Stonávky ze dne 4. 10. 2010 
8) Dotace a smlouva s MSK na zpracování nového územního plánu 
9) Meliorační práce na pozemku pana Janika 
10) Všeobecná pošta:  

a. Stavební dokumentace 
b. Ostatní: 

i. Zápis o výsledku dílčího přezkoumání hospodaření obce Dolní 
Tošanovice 

ii. Oznámení o zahájení projednávání návrhu zadání územního plánu 
Horní Tošanovice 

iii. Rozhodnutí z KÚ – TOZOS spol. s r.o. 
11) Diskuse 
12) Závěr.  
 
Ad 1.) Úvod, volba ověřovatelů zápisu a návrhové komise  
 
- viz. výše. (proběhlo)  
 



 
Ad 2.) Kontrola usnesení z minulého zasedání  
 
Místostarostka seznámila členy ZO s obsahem zápisu a usnesení z minulého zasedání 
zastupitelstva obce Dolní Tošanovice ze dne 9. 11. 2010 a vyzvala členy k vyslovení souhlasu 
s usnesením.        
 

                           Hlasování: všech 8 přítomných pro 
 
Starosta navrhl doplnění programu o další body a vyzval zastupitelstvo k hlasování, zda 
jsou pro rozšíření programu. 
 

Hlasování: všech 8 přítomných pro 
 

Ad 3.) Volba předsedy kontrolního výboru, členů finančního a kontrolního výboru 

 
Ivo Stříž navrhl, aby vedení kontrolního výboru obce bylo svěřeno někomu 
z opozičních stran, členové mohou být pak různí a to i mimo zastupitelstvo obce. 
 
Starosta souhlasil, ale s tím, že předseda by měl být členem zastupitelstva a stejně tak 
i členové a uvedl, že členové budou tedy pravděpodobně ze strany Nezávislí nebo 
Nezávislí kandidáti pro obec. 
 
Za Nezávislé navrhl Ivo Stříž jako předsedu kontrolního výboru Mgr. Naděždu 
Honzákovou. 
 
Starosta nechal o tomto návrhu hlasovat. 
 

Hlasování: 3  přítomní  pro 
4 přítomní proti 

1 se zdržel hlasování 
 

Poté navrhla Naděžda Honzáková jako předsedu kontrolního výboru za Nezávislé 
Bc. Ivo Stříže. 
 
Starosta vyzval k hlasování o tomto návrhu. 
 

Hlasování: 5 přítomných pro 
3 se zdrželi hlasování 

 
Bc. Ivo Stříž byl zvolen nadpoloviční většinou hlasů předsedou kontrolního výboru obce 
Dolní Tošanovice. 
 
Poté starosta vyzval k návrhům ohledně členů kontrolního výboru. 
 
Předseda kontrolního výboru navrhl Mgr. Naděždu Honzákovou a Šárku Stasicovou. 
 
Starosta vyzval k hlasování o návrhu Mgr. Naděžda Honzáková. 
 

Hlasování: všech 8 přítomných pro 
 

Členem kontrolního výboru byla zvolena Mgr. Naděžda Honzáková všemi přítomnými. 
 
 
 



Pak starosta navrhl dalšího člena kontrolního výboru, a to Václava Pohludku a nechal  
o tomto návrhu hlasovat. 
 

Hlasování: 5 přítomných pro 
1 se zdržel hlasování 

2 přítomní proti 
 

Václav Pohludka byl zvolen jako další člen kontrolního výboru nadpoloviční většinou hlasů. 
 
Starosta pak navrhl za členy finančního výboru Mgr. Evu Bartečkovou a Evu Grygarovou  
a vyzval zastupitele k hlasování o tomto návrhu. 
 

Hlasování: všech 8 přítomných pro 
 

Mgr. Eva Bartečková a Eva Grygarová byly zvoleny jako členky finančního výboru obce. 
 
 

Ad 4.) Stanovení odměn členům zastupitelstva 

 
Starosta podal návrh, aby odměny byly ponechány v dosavadní výši, jako tomu bylo  
u minulých zastupitelů jen s drobnými úpravami a zůstal tak určitý prostor a nebyl stanoven 
nejvyšší strop. Seznámil přítomné tedy s návrhem. Pro neuvolněné členy zastupitelstva obce 
Dolní Tošanovice s účinností od 9. 11. 2010 dle nařízení vlády č. 37/2003 Sb., o odměnách za 
výkon funkce členům zastupitelstev, ve znění nařízení vlády č. 20/2009 Sb. takto: 
Starosta:  13 000,- Kč 
Místostarostka 11 400,- Kč 
Předsedové výborů   1 340,- Kč 
Členové       460,- Kč 

Výši odměny předsedovi kontrolního výboru ve výši 1.340,- Kč měsíčně s účinností ode dne,   

kdy byl do své funkce ustanoven, tj. od 29. 11. 2010. 
Poté vyzval přítomné k hlasování, zda souhlasí s touto výší odměn. 
 

Hlasování: všech 8 přítomných pro 

Výše odměn je podrobně rozpracována v Příloze č. 1. 

 

 
Ad 5.) Dotace 
 
 Starosta oznámil, že na obec přišly informace o možnostech čerpání grantů pro obce do 500 
obyvatel. Možnost podat žádost platí do února 2011 s tím, že spoluúčast obce by byla 10%  
a výše dotace je možné žádat až do 5 miliónů. 
Navrhl, kontaktovat p. Zientkovou ze Stonaxu a ve spolupráci s Michaelou Gongolovou 
zpracovat a znovu podat žádost. 
 
Místostarostka podotkla, že by se noví zastupitelé měli seznámit s již vypracovaným 
projektem, který byl použit v loňském roce.  
 
Naděžda Honzáková uvedla, že je to poslední možnost, kdy můžeme podat žádost na SZIF. 
 
Starosta popsal využití budovy, měla by se tam nacházet zasedací místnost, kancelář pro 
referentku, knihovna, vše s bezbariérovým přístupem, tedy více účelová budova, která by 
zahrnovala OÚ a šatny pro sportovce se sociálním zázemím. 
 
N. Honzáková doplnila, že pokud bychom chtěli nasbírat co nejvíce bodů, zvýšíme si tak 
šance k přijetí žádosti a jednou z možností je zapracovat do návrhu solární kolektor pro 
ohřev vody. 
Navíc dotace by činila 90% nákladů, a to je třeba využít. 



 
Starosta uvedl, že rozpočet na projekt je kolem 6,5 miliónu Kč. 
 
E. Bartečková se zeptala, o kolik by stoupl rozpočet s kolektorem? 
 
N. Honzáková uvedla, že o 100 tisíc Kč. 
 
Starosta tedy vyzval k hlasování o zpracování a opětovné podání žádosti na SZIF. 
 

Hlasování: všech 8 přítomných pro 
 

Ad 6.) Žádosti: 
 

a. Žádost o uzavření smlouvy o uzavření budoucí smlouvy o zřízení věcného 
břemene a o právu stavby – uložení zemního vedení NN pro „Dolní 
Tošanovice, Ocelka“ 

Starosta seznámil přítomné se situací, uvedl, že zde byl pan Polák z ČEZU, který 
protlak bude dělat nad komunikací u RD pana Ocelky. Jeden protlak už tam byl a ten 
nynější se bude budovat s využitím starého – stávajícího a k tomu potřebují souhlas 
obce. Poté vyzval zastupitele k hlasování o schválení žádosti. 
 

Hlasování: všech 8 přítomných pro 
 

b. Žádost o osvobození od poplatků za odpady 
Starosta přednesl žádost pana Vašíčka o osvobození od poplatků za odpady a uvedl, 
že pan Vašíček poslal kopii pracovní smlouvy, která dokládá, že od roku 2007 pracuje 
v Mladé Boleslavi, kde odpady platí v nájmu. Také, že bylo ověřeno u sousedů, že se 
zde opravdu nezdržuje. 
 
N. Honzáková podotkla, že není třeba o tom hlasovat, protože pan Vašíček doložil 
vše, co po něm žádá nový Dodatek k Vyhlášce o odpadech, který vešel v obci 
nedávno v platnost. 
 
Starosta uvedl, že chce hlasování, aby nerozhodoval o této záležitosti pouze sám  
a navrhl hlasování o osvobození pana Vašíčka od poplatků za odpady. 

  
Hlasování:  7 přítomných pro 

1 se zdržel hlasování 
 

c. Žádost Římskokatolické farnosti Dobratice o finanční příspěvek na opravu 
kostela sv. Filipa a Jakuba 

a Žádost Římskokatolické farnosti Domaslavice o obecní příspěvek na 
opravu farního kostela sv. Jakuba v roce 2011 
 
Starosta uvedl, že zde máme dvě žádosti z farností na příspěvky na opravy 
kostelů.  
 
N. Honzáková řekla, že obec by měla věnovat peníze do sakrálních staveb na 
katastru obce, například, že u Blahutů stával kdysi kamenný kříž, který teď 
leží poničený na faře v Domaslavicích a bylo by dobré ho opravit. 
 
Starosta uvedl, že o tom vůbec nevěděl. 
 
E. Bartečková se ptala, kolik farníků chodí do Domaslavic a kolik do Dobratic 
do kostela. 



 
Nato jí odpověděla paní Ptáková, která byla na zasedání jako host, že je to tak 
půl na půl, záleží, kam to mají blíže, podle toho, kde bydlí. 
 
I. Stříž poznamenal, že peníze by se měli dát raději na hrobová místa, na 
základě smlouvy, která se řešila na minulých zasedáních s obcí Dobratice. 
Protože i když to přímo s tématem nesouvisí, přeci jen to jsou peníze, které 
půjdou do Dobratic a je to větší priorita než oprava kostela. 
 
Starosta souhlasil, že je třeba opět otevřít otázku pohřebiště v Dobraticích. 
A dále pak navrhl dát na opravy kostelů částku ve výši 10.000,- Kč a to tak, že 
5.000,-Kč do Dobratic a 5.000,- Kč do Domaslavic. 
 
I. Stříž souhlasil, jsou to sice menší částky, ale projevy podpory. 
 
Statrosta pak uvedl, že na drobnější opravy u nás je třeba využít nižší částky 
z kraje. 
 
V. Pohludka,chtěl vědět, co budou konkrétně v Domaslavicích opravovat. 
 
Následně se všichni seznámili s podklady obou žádostí a výčtem, na co budou 
peníze použity a starosta vyzval k hlasování o návrhu dát 5.000,- do Dobratic 
a 5.000,- do Domaslavic na opravu kostela. 

Hlasování: všech 8 přítomných pro 
 

* v 17. 50 přišla M. Gongolová 
 

d. Žádost o vydání stanoviska k rozšíření bioplynové stanice  
Starosta přečetl žádost společnosti TOZOS spol. s r.o. a vyzval pana Škutu 
k doplnění informací. 
 
Pan Škuta uvedl, že stanice funguje 2 roky bez problémů, došlo i ke snížení 
zápachu v ovzduší. Stížnosti občanů žádné nejsou. Dojde k navýšení výroby 
el. energie ze současných 750 kW na 1250 kW. 
 
Poté starosta vyzval k hlasování o povolení rozšíření bioplynové stanice. 
 

Hlasování: všech 9 přítomných pro 
 

e. Žádost o udělení souhlasu s užitím znaku města 
Starosta seznámil přítomné s nabídkou prezentace obce.  
 
I. Stříž uvedl, že obec má pro prezentaci medaile a razidla na medaile. 
 
Starosta nechal hlasovat o návrhu, kdo je pro schválení této žádosti. 
 

Hlasování: všech 9 přítomných proti 
 
 

 
 
 
 
 



Ad 7) Zápis z kontroly hospodaření Sdružení obcí povodí Stonávky ze dne 4. 10. 2010 
 
Starosta předložil zastupitelům Zápis z kontroly hospodaření Sdružení obcí povodí 
Stonávky, která proběhla dne 4. 10. 2010 a krátce je seznámil s výsledkem. 
 

Zastupitelstvo bere na vědomí 
 

 
Ad 8) Dotace a smlouva s MSK na zpracování nového územního plánu 
 
Starosta seznámil přítomné s vývojem návrhu nového územního plánu a uvedl, že obec 
požádala o dotaci na tento nový územní plán, která byla na 13. zasedání Zastupitelstva 
Moravskoslezského kraje schválena a bylo rozhodnuto o poskytnutí neinvestiční dotace ve 
výši 200.000,- Kč na zpracování územního plánu naší obce. Pokud budou zastupitelé 
souhlasit, byla zaslána také smlouva na tuto dotaci. 
Poté vyzval přítomné zastupitele k hlasování o přijetí této dotace a uzavření smlouvy 
s Moravskoslezským krajem. 
 

Hlasování: všech 9 přítomných pro 
 
Ad 9) Meliorační práce na pozemku pana Janika 
 
Starosta připomněl, že toto téma se již projednávalo na minulých zasedáních a seznámil 
přítomné s novými informacemi. Setkal se osobně s majitelem pozemku, na kterém mají 
meliorační práce probíhat, s panem Janikem. Oba se byli podívat i na daném pozemku. 
Ze zákona je pan Janik majitelem pozemku, tedy i majitelem meliorace a zodpovídá za ni. 
Proto se pan Janik ptal, jak může zabránit problémům s ucpáním melioračního svodu, když 
je společný a jak to chce obec do budoucna řešit, aby se to již neopakovalo. 
Starosta navrhl, že je nutné apelovat na občany, aby meliorace používali pouze na dešťovou 
vodu a prokazovali se doklady o vývozu žumpy. Dále uvedl, že upozorněn na toto byl i pan 
Ocelka, který má nově zkolaudovaný dům. 
Pan Janik souhlasil se vstupem na svůj pozemek a starosta navrhl řešit tuto situaci tak, jak 
tomu bylo u Kubatkových, podotkl, že u pana Janika je plocha 10 krát menší než tomu bylo u 
Kubatkových a délka výkopu by nepřesáhla 30 m. Samozřejmě záleží také na počasí, takže 
teď se pracovat nedá a musí se počkat na jaro. 
OÚ tedy uhradí náklady a pomůže tak starousedlíkům, kteří nemohou za problémy se 
zamokřováním pozemků, způsobených hlavně novostavbami. 
 
P. Škuta řekl, že se ví, kdo je za to zodpovědný, ať to tedy také na své náklady uhradí. 
 
Starosta podotkl, že na minulém jednání v této záležitosti, všichni zúčastnění tvrdili, že za to 
nemohou. 
 
N. Honzáková uvedla, že před 4 roky stačilo vyčistit, ale dochází ke stárnutí materiálu a obec 
do toho stále dává peníze a investuje tak ne do svého majetku a tím ji stoupají náklady. 
 
A. Škuta  a V. Pohludka poznamenali, že tam, kde je výstavba, by se měli meliorace zrušit. 
 
N. Honzáková uvedla, že možnosti řešení by nám mohla navrhnout paní Sochorová 
z Urbanistického střediska, která se této problematice v rámci nového návrhu územního 
plánu obce věnovala. 
 
I. Stříž podotkl, že stejně jako tomu bylo u Kubatkových i teď je to nutné vyřešit, ale to bude 
obec postupovat takto vždy? Lidé toho budou zneužívat a odvolávat se na již provedené 
práce, proto je nutné vymyslet nějaký systém do budoucna. 
 



N. Honzáková navrhla setkání – besedu s paní Sochorovou, aby se celá věc osvětlila a ona 
tak lidem vysvětlila, jak nakládat s odpadními vodami. 
 
I. Stříž navrhl, aby se to nechalo na lidech, ať si to vyřeší v rámci sousedských vztahů. Lidé 
by toho mohli chtít stále využívat na další věci, protože obec už jednou někde takto něco 
opravila na soukromých pozemcích. 
 
N. Honzáková řekla, že je pro spoluúčast všech. 
 
A. Škuta navrhl, aby se to udělalo tak, jak tomu bylo u Kubatkových, aby všichni 
spolupracovali a pokud nechtějí přispět finančně, tak prací. 
 
N. Honzáková podotkla, že se to dá řešit jako občanskoprávní spor. 
 
Starosta uvedl, že se to konkrétně tentokrát týká 3 novostaveb. 
 
E. Grygarová podotkla, že s panem Pavelkou není třeba jednat, protože ten pravidelně 
žumpu vyváží. 
 
Starosta navrhl, aby obec zaplatila výkopové práce a občany vyzvala k brigádní spolupráci  
a mohli tak vidět, co tam bude a také se podílet finančně. 
Navíc je nutné obyvatele upozornit, že příště by v takovémto případě mohli čekat sousedské 
žaloby. 
 
N. Honzáková navrhla udělat se všemi, kterých se to týká jednání, tedy vyvolat jednání se 
všemi zúčastněnými stranami. 
 
Starosta souhlasil, že na tom se v rámci této diskuse o daném problému všichni shodli. 
 
N. Honzáková pak podotkla, že teprve potom bude třeba řešit spolupráci. 
 
Starosta následně nechal hlasovat o tomto návrhu, vyvolat jednání se zúčastněnými 
stranami. 
 
 

Hlasování: všech 9 přítomných pro 
 

Tímto jednáním byl pověřen starosta obce a také vyhotovení zápisu z tohoto jednání. 
 
 
Ad 10) Všeobecná pošta 
 

a. Stavební dokumentace 
Zastupitelé se seznámili s veškerou stavební dokumentací, která byla na obecní úřad 
dodána: Kolaudační rozhodnutí ve věci Stavební úpravy RD č.p. 55 – vznik 1 bj., 
Dokumentace pro územní souhlas ve věci výstavby oplocení na parcele č. 885/3 k. ú. 
D. T. 
 

Zastupitelstvo bere na vědomí 
 

b. Zápis o výsledku dílčího přezkoumání hospodaření 
Zastupitelé se seznámili s výsledky dílčího auditu, který proběhl dne 14. 10. 2010 
 

Zastupitelstvo bere na vědomí 
 
 



c. Oznámení o zahájení projednávání návrhu zadání územního plánu Horní 
Tošanovice 
Starosta seznámil přítomné s podklady, které byly zaslány z Magistrátu Frýdek – 
Místek ve věci Zahájení projednávání návrhu zadání územního plánu sousední obce 
Horní Tošanovice. 
 

Zastupitelstvo bere na vědomí 
 

d. Rozhodnutí z KÚ – TOZOS spol. s r. 
Starosta informoval přítomné o Rozhodnutí z Krajského úřadu pro společnost 
TOZOS ve věci vydání změny č. 6 integrovaného povolení pro zařízení „ 
Velkovýkrmna prasat Lesní Dvůr“. 
 

Zastupitelstvo bere na vědomí 
 
 
Ad 11) Diskuse 
 
Starosta informoval ostatní o konkrétních bodech, které obec čekají s návrhem nového 
územního plánu a to veřejné projednávání s veřejností, které bude někdy v prvních měsících 
roku 2011. 
 
A. Škuta se zeptal, zda by mohlo být dříve? 
 
Starosta slíbil, že zjistí veškeré podrobnosti. 
 
N. Honzáková podotkla, že by se toto projednávání mohlo spojit s již 
zmiňovanou přednáškou paní Sochorové. 
 

 
Dále starosta informoval zastupitele, že došlo k likvidaci stanového tábora, který zde zůstal 
z léta a který si vystavili někteří mladiství z nedaleké Charity. Likvidace proběhla našimi 
pracovníky VPP. 
 
N. Honzáková k tomu podotkla, že je nutné postihovat černé skládky. Pan Chlumský na ně 
opakovaně upozorňuje. 
 
A. Škuta potvrdil, že jsou viděna auta, která se takto zbavují svého odpadu. 
 

 
Dále starosta informoval přítomné o tom, že se v sobotu v ranních hodinách stala u ZŠ 
dopravní nehoda, došlo k poškození zábradlí osobním autem. O celé nehodě je záznam na 
policii a oprava zábradlí proběhne v nejbližších dnech. 
 
 
Nakonec starosta oznámil, že termín dalšího zasedání bude 20. 12. 2010 na Motelu. 
 
N. Honzáková požádala, aby zasedání bylo později než v 17. h. 
 
Starosta souhlasil. 
 
 
 
 
 
 
 



Z á v ě r 
 
                Starosta obce ukončil v 19.00 hod. zasedání.   
 
 
Ověřovatelé zápisu:  
 
X. Starobová  ______________ 
 
E. Grygarová  ______________ 


